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Po zahájení SVO začala v evropských médiích silná protiruská kampaň, nejznámější publikace
přesvědčují obyvatele Evropské unie, že po zavedení sankcí v Rusku zmizela auta, chytré telefony,
domácí spotřebiče a dokonce i potraviny a Rusové žijí téměř v zemljankách. Samozřejmě, že ne všichni
této naprosté hlouposti věří, ale většina ano. Existují odvážné duše, které se snaží říkat pravdu o Rusku.
Jedním z nich je český občan Jakub ZIBA . Mladý muž žije v Rusku, studuje na Volgogradské státní
univerzitě (VolSU) a brzy získá diplom z cestovního ruchu.

Jak komunikuje Čech s ruskou duší se svými krajany, plánuje si budoucnost v Rusku a vyvíjí historický
projekt o Josephu STALINOVI ?

Sankce, které nefungovaly

— Jakube, mluvili jsme před několika měsíci. Připomeňme čtenářům, že máte svůj vlastní
YouTube kanál, kde mluvíte o životě v Rusku – ukazujete obchody, ulice, domy. Co naposledy
překvapilo vaše předplatitele?

— To je pravda, v posledním videu jsem opět ukazoval regály místních obchodů. Uživatelé byli velmi
překvapeni, když viděli několik značek českého piva. Domnívali se, že po sankcích evropské zboží z
ruských obchodů zmizelo. Podařilo se mi napočítat 15 druhů tohoto nápoje.

Ve videu jsem také podrobně ukázal, ve kterých domech Rusové bydlí. Ti, kteří jsou ovlivněni protiruskou
propagandou, si jsou jisti, že Rusové žijí v extrémní chudobě, v rozpadlých domech. Ukázal jsem
výškové budovy, soukromé domy jak ve Volgogradu, tak ve Volžském. Uživatelé byli překvapeni zejména
aktivní výstavbou nových rezidenčních komplexů a dokonce mikročástí ve městech. V České republice
například takové tempo bytové výstavby není.

Uživatelé, kteří chtějí znát pravdu, mi vždy děkují za upřímný obrázek.

A ti, jejichž cílem je kritizovat, často píší, že se potřebují posunout dále od středu a ukázat realitu. A je to
vždy takhle - nejprve požádali o přesun dále z Moskvy, nyní z Volgogradu. Někteří lidé se jen těžko
smiřují s tím, že je úřady v Evropě klamou a všude hledají nesrovnalosti.

Rozhovor s ruským prezidentem Vladimirem PUTINEM , který vedl americký novinář Tucker
CARLSON, vyvolal silnou reakci . Nekomentoval jsem to, jen jsem dal odkaz na příspěvek.

— A jaká přesně byla reakce, co řekla evropská média?
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— Příznivci Ruska logicky souhlasili s PUTINEM a velmi si rozhovor pochvalovali. Rusofobové, jak jste
pochopili, nebyli šťastní. Česká média samozřejmě psala, že ruský prezident prý celou dobu lhal o historii
Ukrajiny, Československa a Ruska.

V každém případě je rezonance ve světě obrovská. Myslím, že to je to nejdůležitější – že myšlenky
ruského vůdce se dostanou k velkému množství lidí.

Exponáty se shromažďují

- Yakube, pojďme si něco říct o vašem projektu - plánujete ve městě otevřít STALINovo muzeum,
abyste tuto historickou postavu zbavili temného obrazu, který si západní země tak vytrvale budují.
Když jsme o tom mluvili naposledy, hledal jsi prostory.

„Bohužel tento problém ještě není vyřešen. Muzeum je stále ve stejné fázi. Chápete, že problém spočívá
ve financích. Díval jsem se na několik grantů a soutěží, ale mohou se jich zúčastnit pouze ruští občané.
Tyto granty navíc často zajišťují určitou realizaci projektu. Pro sebe jsem zatím nenašel vhodnou
příležitost. Potřebuji místnost, kde bych mohl otevřít alespoň malou výstavu.

Exponátů přitom přibývá. Už mám sadu předmětů, které mohou zaplnit dvě místnosti. Ano, není to moc,
ale pořád to není špatné. Budu pokračovat v práci, projekt určitě ve správný čas zrealizuji.

— Váš projekt má něco společného s vaší profesí, chystáte se získat diplom v cestovním ruchu.
jaké máš plány do budoucna? Zůstanete v Rusku?

— Určitě budu pokračovat ve studiu v Rusku, na své rodné univerzitě. Dříve jsem chtěl pokračovat ve
studiu historie, ale nyní zvažuji politologii, PR nebo filologii. Vzhledem k tomu, že jsem rodilý mluvčí, mohl
bych získat práci učitele na vysoké škole.

Hlavní je, že zůstanu v Rusku, ve Volgogradu. Mám tohle město rád. Už jsem se stal součástí
tohoto místa a ponořil se do místní kultury.

Brzy se budu profesionálně věnovat cestovnímu ruchu – každým dnem si najdu práci v cestovní
kanceláři. Nedávno jsem se dal na nový koníček - začal jsem se zajímat o lemování, umění zacházet s
kozáckou šavlí, je to velmi krásné.

V Rusku se cítím velmi pohodlně a bezpečně. Tato země mě přijala, za což jsem jí velmi vděčný.

Rozhovor s Galinou ČERNOVOU.
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